
Zaterdagavond 17 december 2011 is er een uitzending van RTL nieuws gewijd aan 
de behandeling van baby's. Er is een artikel verschenen, door artsen geschreven, 
waarin zij afraden om naar alternatieve therapeuten te gaan. 
 
Wij willen hier onze kant van het verhaal belichten. 
 
Allereerst gaat het om een behandeltechniek die Cranio Sacraal therapeuten 
doorgaans gebruiken. Dit is niet een techniek die in de Osteopathie gebruikt 
wordt. Wij raden ook ten sterkste af om kinderen te forceren in wat voor richting 
dan ook (in dit geval vooroverbuiging). 
 
Ten tweede is er een duidelijk onderscheid tussen het gebruik van Osteopatische 
technieken, of zoals in dit geval Craniosacrale technieken, en Osteopatische 
geneeskunde. Dit laatste is gebaseerd op een vijfjarige opleiding na Geneeskunde 
of Fysiotherapie. Een techniek kun je aan iedereen leren. Wanneer je hem moet 
toepassen is de kunst. Daarom doen wij al 20 jaar aan bij- en nascholing om deze 
kunst te verbeteren.  
 
Of je een techniek toepast is gebaseerd op een uitgebreide Medische kennis. 
Onze anatomische, fysiologische en pathologische kennis is op vergelijkbaar 
niveau als geneeskunde. 
Wanneer de arts van Michael Jackson pillen voorschrijft is het de kunst van de arts 
te bepalen of en in welke dosering hij dit toepast. Dat hij dit fout gedaan heeft en 
vervolgens hierop veroordeeld is, wil niet zeggen dat geneeskunde of de pillen 
niet meer gebruikt mogen worden. 
 
Tot slot zijn wij aangesloten bij een beroepsregister (het NRO) wat er op toeziet 
via nascholing, tuchtraad en accreditatie, dat wij ons vak naar behoren uitoefenen. 
Tevens beoordeelt men of wij wel aan de opleidingseisen voldoen. Dit is ook de 
reden waarom ik binnen de praktijk een diploma voor Osteopathie bij Kinderen 
heb behaald, en een groot onderzoek naar de effectiviteit van Osteopathie bij 
baby's (in samenwerking met een kinderarts) is gestart met meerdere osteopaten. 
 


